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Spørgsmål nr. 1015 fra Folketingets Retsudvalg (Alm. del):

”Under henvisning til forslaget fra Den Sociale Retshjælp, 
Pension Skejby og KRIM vedrørende indsattes nuværende 
manglende ret til at have folkeregisteradresse jf. REU alm. 
del bilag 497 bedes ministeren redegøre for sin holdning til 
forslaget om at ændre straffuldbyrdelseslovens § 31 så afso-
ningsstedet får pligt til i indsættelsessamtalen at vejlede den 
indsatte om muligheden for at få folkeregisteradresse på af-
soningsinstitutionens adresse i stedet for på rådhuset, hvortil 
adressen ellers automatisk vil blive tildelt, og vil ministeren 
tage kontakt til indenrigs- og sundhedsministeren ift. at sikre, 
at en folkeregisteradresse opnås?”

Svar:

En ændring af straffuldbyrdelseslovens § 31 som nævnt i spørgsmålet 

ville forudsætte, at CPR-loven blev ændret således, at indsatte i kriminal-

forsorgens institutioner fik mulighed for at få folkeregisteradresse på in-

stitutionens adresse. 

Indenrigs- og sundhedsministeren har i et svar af 1. juli 2011 på spørgs-

mål nr. 1014 (Alm. del) fra Folketingets Retsudvalg redegjort for, hvor-

for han ikke finder grundlag for at tage initiativ til en sådan ændring.

Jeg finder på baggrund af indenrigs- og sundhedsministerens redegørelse 

ikke grundlag for at tage initiativ til at ændre straffuldbyrdelseslovens § 

31.

Som anført af indenrigs- og sundhedsministeren falder det spørgsmål, der 

rejses i henvendelsen fra Den Sociale Retshjælp, KRIMs Retshjælp og 

forstanderen ved Pension Skejby vedrørende forkyndelse af stævninger,

under mit ressort. Jeg kan oplyse, at Justitsministeriet i øjeblikket er ved 

at undersøge dette spørgsmål nærmere i samarbejde med Rigspolitiet.

Når disse undersøgelser er tilendebragt, vil ministeriet vende tilbage over 

for udvalget.


